

الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية

وزارة التعليم العالي والبحث العلمي

مديرية الحياة الطلابية

رقم 18/م.ح.ط/2025

الجزائر في: 19 جانفي 2025

إلى السيدات والسادة:

رؤساء الندوات الجهوية بالاتصال مع مديري مؤسسات التعليم العالي

مدير جامعة التكوين المتواصل

المدير العام للديوان الوطني للخدمات الجامعية بالاتصال بمدراء الخدمات الجامعية

الموضوع: تمديد آجال المسابقة الوطنية الجامعية SMDN Challenge 2025

المرفقات : البطاقة التقنية واستمارة المشاركة

في إطار متابعة تنفيذ البرنامج السنوي للأنشطة العلمية خلال السنة الجامعية 2024-2025

يشرفني إعلامكم بتمديد آجال المشاركة في فعاليات الطبعة الأولى من المسابقة الوطنية الجامعية:

SMDN Challenge 2025

"SMART MOBILE DESALINATION NETWORK CHALLENGE – Building the future with IIoT"

التي ستنظمها المدرسة الوطنية العليا للتكنولوجيا والهندسة بعنابة، إلى غاية 31 جانفي 2025. وعليه الرجاء النشر الواسع ليتسنى لجميع الطلبة المشاركة في هذا النشاط العلمي الهام، على أن ترسل المشاركات وفقا لما تمليه البطاقة التقنية المرفقة.

تفضلوا، بقبول فائق الاحترام والتقدير

Assia

2025.01.19

SAHRAOUI

14:26:34 +01'00'

نسخة للإعلام: السيد الأمين العام والسيد رئيس الديوان



People's Democratic Republic of Algeria
Ministry of Higher Education and Scientific Research
National Higher School of Technology and Engineering-Annaba



SMART MOBILE DESALINATION NETWORK CHALLENGE

Building the future with IIoT



2000 Places Pédagogiques Sidi Amar, Annaba, Algeria



<https://ensti-annaba.dz/>



desalination.challenge@ensti-annaba.dz



SMART MOBILE DESALINATION NETWORK CHALLENGE



National Higher School of Technology
and Engineering-Annaba

1. Challenge Presentation

The SMDN-Challenge is a competition focused on the design and development of a network of mobile seawater desalination stations. These stations must be intelligent, autonomous, and interconnected via modern technologies such as APIs, HMIs, SCADA, and IIoT protocols. The goal is to address the challenges of providing access to drinking water in coastal areas and regions suffering from temporary shortages, particularly during periods of high water demand. Participants will need to study, develop, and optimize a network of stations capable of cooperating to supply drinking water while being energy-efficient and environmentally friendly.

2. Objectives of the Challenge

- Design and build smart and mobile desalination stations using APIs for control and communication.
- Implement a communication architecture based on IIoT to enable centralized supervision and control.
- Create an HMI interface and a SCADA system for real-time monitoring of each station.
- Optimize the energy consumption of the stations using renewable resources such as solar energy.
- Ensure compliance with water quality standards and minimize discharge impact.
- Develop students' skills in industrial automation, IIoT communication, SCADA management, and sustainable design.

3. Challenge Schedule

- **Challenge Launch:** Call for Applications - November 30, 2024.
- **Submission Deadline :** January 20, 2025.
- **Finalists Announcement :** Between February 6 and 8, 2025.
- **Challenge Final :** May 17-19, 2025.



desalination.challenge@ensti-annaba.dz



SMART MOBILE DESALINATION NETWORK CHALLENGE



National Higher School of Technology
and Engineering-Annaba

4. Participation Conditions

1. **One team per institution:** Each institution can present one team, with up to 5 members.
2. **University Enrollment:** Team members must be enrolled for the 2024/2025 academic year at the same institution.
3. **Functional Solution:** Each team must present a working prototype of a mobile desalination station integrating APIs for sensor management and wireless communication.
4. **Online Submission:** Application forms and reports must be submitted exclusively online.
5. **Application Form:** The form must be signed by the director of the team's institution.
6. **Deadline:** Applications are accepted until January 20, 2025.
7. **Compliance:** Solutions must meet drinking water quality standards.
8. **Finalist Selection:** Only teams selected between February 6 and 8, 2025, can participate in the finale.
9. **Required Equipment:** Finalist teams must bring their laptops and necessary software for their proposed solutions during the finale (May 18-19, 2025).
10. **Travel Arrangements:** Teams are responsible for their travel to the finale venue.
11. **Reception of Finalists:** Finalists will be received starting May 17, 2025, from 2 PM.
12. **Identification Documents:** Each team member must provide a student card and an official ID.
13. **Technical Report:** A complete report documenting design steps, results, technical choices, and a detailed techno-economic report is required.
14. **Final Presentation:** Teams must present their solutions and demonstrate the performance of their station during the finale.



desalination.challenge@ensti-annaba.dz



SMART MOBILE DESALINATION NETWORK CHALLENGE



National Higher School of Technology
and Engineering-Annaba

5. Challenge Phases

Phase 1: Preparation and Selection (November 30, 2024 – January 20, 2025):

- Teams must submit a complete application, including a report not exceeding 20 pages. The report should detail the mobile station concept, proposed technical solutions, and highlighted innovations.

Phase 2: Development of Proposed Solution (February 8 – May 16, 2025):

- Selected teams will develop and optimize their complete solution, which will be tested on equipment provided at ENSTI-ANNABA during the finale.

Phase 3: Finale and Evaluation (May 18-19, 2025):

- Each finalist team will present their complete solution to a jury of experts and professionals during the final event. Evaluation criteria include technical quality, innovation, presentation, and performance in terms of energy consumption, water quality, and production cost.
- Participation certificates will be awarded to all finalist teams.
- Prizes will be awarded to the top three teams.



Scan the QR code to submit your proposal
directly via our submission portal.



desalination.challenge@ensti-annaba.dz



National Higher School of Technology and Engineering ENSTI-ANNABA

Specifications Document

1. Context and Problem:

Access to potable water is a major challenge, especially in coastal regions where demand surges during the summer. The need is even more critical in areas with limited or intermittent resources. This competition aims to design a network of mobile desalination stations capable of adapting to various contexts, such as temporary deployment during summer, rapid intervention during shortages, or emergency response in natural disasters.

The objective is to create autonomous stations interconnected via modern industrial communication protocols and integrated into an Industrial Internet of Things (IIoT) architecture. This intelligent network will enable centralized management and continuous adaptation to local needs while optimizing energy resources and water production.

Participants will use Programmable Logic Controllers (PLCs), Human-Machine Interfaces (HMIs), and Supervisory Control and Data Acquisition (SCADA) systems to design, size, optimize, validate, and implement stations that coordinate in real time using protocols such as MQTT (Message Queuing Telemetry Transport) and OPC UA (Open Platform Communications Unified Architecture) through standard wireless communication means.

2. Objectives of the Challenge:

The primary goals are to:

1. Design, size, and develop mobile desalination stations controlled by PLCs and equipped with standard wireless communications.
2. Implement an IIoT communication architecture based on MQTT and OPC UA protocols for information exchange and supervision.
3. Develop HMI and SCADA systems for centralized monitoring and control.
4. Optimize energy consumption and desalination performance based on demand.
5. Ensure the scalability of the network to process various types of brackish water.
6. Monitor brine discharge for sustainable management.

3. Sizing of Desalination Station Units:

- Production Capacity: Determine the daily volume of desalinated water based on demand.
- Raw Water Quality: Analyze the concentration of salt and impurities to select the appropriate technology.

- **Desalination Technology:** Choose the method according to the raw water quality and the required capacity.
- **Energy Consumption:** Assess requirements to ensure efficiency and economic viability.
- **Infrastructure and Location:** Select the site based on available resources and environmental impacts.
- **Produced Water Quality:** Ensure compliance with applicable quality standards.

4. Technical Requirements and Deliverables:

Participants must:

1. Configure and program PLCs to control pumps, water quality sensors, and energy management.
2. Implement wireless communication (e.g., Zigbee, Wi-Fi, BLE) and long-range communication (e.g., LoRa, NRF).
3. Use MQTT for rapid communication between stations and SCADA.
4. Integrate OPC UA for robust interoperability with SCADA and HMI.
5. Create a local HMI for each station to display desalination parameters and energy levels.
6. Develop a SCADA solution to monitor the network with visualization, control, and anomaly alerts.
7. Optimize energy consumption by integrating renewable energy sources such as solar.
8. Propose methods to minimize brine production and its environmental impact.
9. Develop an environmental monitoring solution to assess and mitigate discharge impacts.
10. Ensure compliance with water quality and waste management standards, incorporating an automated alert system.
11. Guarantee the safety of personnel and equipment.
12. Produce a technical report detailing architecture, PLC programming, HMI, and SCADA configuration.
13. Present the final solution, sharing the approach and test results.

5. Evaluation Criteria:

Teams will be assessed on:

1. Research conducted, proposed sizing, and prototype developed in the final solution.
2. Quality of PLC programming and desalination process optimization.
3. Integration of MQTT and OPC UA protocols, including communication efficiency and data centralization.
4. Ergonomics, functionality, and effectiveness of the HMI and SCADA interface.
5. Energy optimization and station autonomy.

6. Professionalism and quality of documentation and presentation.

6. Required Equipment:

Teams must utilize specific industrial equipment for control, communication, and water treatment:

6.1 Control and Automation Equipment:

- PLCs: Industrial PLCs from Siemens (e.g., S7-1215C DC/DC/DC) or Schneider Electric (e.g., Modicon M340) with justification for the choice.
- HMIs: An HMI interface to visualize real-time data, supervise, and manage the unit (e.g., Siemens KTP700, Schneider Harmony HMISTO, etc.).
- SCADA Systems: Solutions like Siemens WinCC or Schneider EcoStruxure for data collection, alarm management, and supervision.

6.2 Communication Equipment:

- Wireless communication modules: LoRa, Zigbee, NRF, BLE, or Wi-Fi for reliable coverage.
- MQTT and OPC UA protocols for data exchange between units, PLC, IoTs and SCADA.

6.3 Water Treatment Equipment and Sensors:

- Reverse Osmosis Desalination System: Membranes with a maximum production capacity of approximately 400,000 liters per day, configurable based on demand.
- Water Quality Sensors: For salinity, pH, and conductivity (e.g., Hach CDC401, Yokogawa FU20).
- Energy Consumption Sensors: For real-time measurement (e.g., Siemens SENTRON PAC3200).

6.4 High-Pressure Pumps:

- High-pressure pumps must ensure adequate flow rates for reverse osmosis:
 - Flow Rate: Based on production requirements and membrane specifications.
 - Operating Pressure: Minimum to overcome osmotic pressure.
 - Energy Consumption: Minimized for efficiency.

6.5 Additional Participant Tasks:

- Integrate and configure high-pressure pumps, ensure proper regulation to protect the membranes against pressure surges, hydraulic shocks, and flow variations, while guaranteeing optimal system operation.
- Develop safety controls to prevent overpressure and optimize operation based on demand.
- Use safety PLCs, if possible, equipped with Safety CPUs to enhance reliability and protection.

- Calculate and monitor pump energy consumption within specified limits.

6.6 Example of a Summary Table of Equipment Specifications

Equipment/System	Technical Specifications	Function/Use
High-Pressure Pump	Flow rate: 15–20 m ³ /h; Pressure: Min. 60 bars; Energy consumption: Max. 30 kWh/m ³	Provides pressure for reverse osmosis, enabling salt separation
Reverse Osmosis Unit	Capacity: 400,000 L/day; Salt rejection: >99%; Recovery rate: 40–60%	Filters salts and impurities to produce potable water
Pretreatment Unit	Multistage filters: Activated carbon, sand, microfiltration; Pore size: 1–10 microns	Removes particles before reverse osmosis
PLC	Siemens S7-1200 or Schneider Modicon (Safety PLCs are recommended)	Centralized process control and communication via MQTT and OPC UA
SCADA System	Interface for control and supervision (e.g., Siemens WinCC, Schneider EcoStruxure)	Station supervision, alarm and data management
Water Quality Sensors	Conductivity: 0–20 mS/cm; pH: 6.5–8.5; Turbidity: 0–100 NTU; Temperature: –5 to 50°C	Monitors produced water quality

Keywords:

Reverse Osmosis, PLC, VFD, HMI, SCADA, IIoT, LoRa, Wi-Fi, MQTT, OPC-UA, NTU.



People's Democratic Republic of Algeria
Ministry of Higher Education and Scientific Research
National Higher School of Technology and Engineering-Annaba



SMART MOBILE DESALINATION NETWORK CHALLENGE

Building the future with IIoT



2000 Places Pédagogiques Sidi Amar, Annaba, Algeria



<https://ensti-annaba.dz/>



desalination.challenge@ensti-annaba.dz



SMART MOBILE DESALINATION NETWORK CHALLENGE



National Higher School of Technology
and Engineering-Annaba

1. Présentation du Challenge

SMDN-Challenge est une compétition qui porte sur la conception et le développement d'un réseau de stations mobiles de dessalement de l'eau de mer. Ces stations doivent être intelligentes, autonomes et interconnectées via des technologies modernes telles que les API, HMI, SCADA, et les protocoles IIoT. Le but est de répondre aux problématiques d'accès à l'eau potable dans les zones côtières et les zones souffrant de pénuries temporaires, notamment pendant les périodes où la demande en eau est forte. Les participants devront étudier, développer, et optimiser un réseau de stations capables de coopérer pour fournir de l'eau potable tout en étant énergétiquement efficaces et respectueuses de l'environnement.

2. Objectifs du Challenge

- Concevoir et construire des stations de dessalement intelligentes et mobiles, utilisant des API pour le contrôle et la communication.
- Implémenter une architecture de communication basée sur IIoT, pour permettre une supervision et un contrôle centralisés.
- Créer une interface HMI et un système SCADA pour le contrôle en temps réel de chaque station.
- Optimiser la consommation énergétique des stations en utilisant des ressources renouvelables telles que l'énergie solaire.
- Garantir la conformité aux normes de qualité de l'eau et minimiser l'impact des rejets.
- Développer des compétences en automatisation industrielle, communication IIoT, gestion SCADA, et conception durable pour les étudiants.

3. Calendrier du Challenge

- Lancement du Challenge : Appel à candidatures - 30 novembre 2024.
- Dépôt des Candidatures : Date limite - 20 janvier 2025.
- Annonce des Finalistes : Entre le 6 et le 8 février 2025.
- Finale du Challenge : Événement final du 17 au 19 mai 2025.



desalination.challenge@ensti-annaba.dz



SMART MOBILE DESALINATION NETWORK CHALLENGE



National Higher School of Technology
and Engineering-Annaba

4. Conditions de Participation

1. **Une équipe par établissement** : Chaque établissement peut présenter une seule équipe, qui ne doit pas dépasser 5 membres.
2. **Inscription Universitaire** : Les membres doivent être inscrits pour l'année universitaire 2024/2025 dans le même établissement.
3. **Solution Complète Fonctionnelle** : Chaque équipe doit présenter une solution fonctionnelle sur un prototype de station de dessalement mobile, intégrant des API pour la gestion des capteurs et la communication sans fil, qui leur sera fourni lors de la phase finale.
4. **Soumission en Ligne** : La soumission des formulaires de candidature et des rapports se fera exclusivement en ligne via le lien ci-dessous.
5. **Formulaire de Candidature** : Le formulaire de candidature doit être signé par le Directeur de l'établissement de rattachement de l'équipe candidate.
6. **Dernier Délai de Candidature** : Le dernier délai pour accepter les candidatures est fixé au 20 janvier 2025.
7. **Respect des Normes** : Les solutions doivent être conformes aux normes de qualité de l'eau potable.
8. **Participation à la Finale** : La participation à la finale est réservée aux équipes retenues lors de la sélection (du 6 au 8 février 2025).
9. **Matériel pour la Finale** : Lors de la phase finale (du 18 au 19 mai 2025), les équipes finalistes doivent se munir de leurs ordinateurs portables et des logiciels nécessaires pour leurs solutions proposées.
10. **Déplacement des Finalistes** : Le déplacement des équipes finalistes demeure sous la responsabilité de leurs établissements d'origines.
11. **Réception des Finalistes** : La réception des finalistes débutera le 17 mai 2025 à partir de 14h.
12. **Documents d'Identification** : Chaque membre d'une équipe finaliste doit être muni de sa carte d'étudiant et de sa pièce d'identité.
13. **Rapport Technique** : Un rapport complet documentant les étapes de conception, les résultats obtenus, les choix techniques, et un rapport technico-économique détaillé est exigé.
14. **Présentation Finale** : Les équipes devront présenter leurs solutions et démontrer les performances de leur station lors de la finale.



desalination.challenge@ensti-annaba.dz



SMART MOBILE DESALINATION NETWORK CHALLENGE



National Higher School of Technology
and Engineering-Annaba

5. Déroulement du Challenge

Phase 1 : Préparation et Sélection (du 30 novembre 2024 au 20 janvier 2025)

- Les équipes doivent déposer un dossier complet incluant une présentation sous la forme d'un rapport n'excédant pas les 20 pages. Le rapport devra détailler le concept de la station mobile, les solutions techniques envisagées, et les innovations mises en avant.

Phase 2 : Développement de la solution proposée (du 8 février 2025 au 16 mai 2025)

- Chaque équipe retenue développera et optimisera sa solution complète, qui sera testée sur l'équipement disponible au niveau de l'ENSTI-ANNABA lors de la phase finale.

Phase 3 : Finale et Évaluation (du 18 au 19 mai 2025)

- Chaque équipe finaliste présentera sa solution complète devant un jury composé d'experts et de professionnels du domaine lors de l'événement final.
- L'évaluation se fera sur la qualité technique, l'innovation, la présentation, et les performances de la solution en termes de consommation énergétique, qualité de l'eau produite et coût de la réalisation.
- Les équipes participantes à la finale se verront attribuer des attestations de participation.
- Des prix seront décernés aux trois meilleures équipes.



Scanner le code QR pour soumettre votre dossier de candidature via la plateforme de soumission en ligne.



desalination.challenge@ensti-annaba.dz



École Nationale Supérieure de Technologie et d'Ingénierie ENSTI-ANNABA

Smart Mobile Desalination Network Challenge: Building the future with IIoT

Cahier des charges

1. Contexte et Problème :

L'accès à l'eau potable est un défi majeur, en particulier dans les zones côtières où la demande augmente pendant l'été. Ce besoin devient encore plus pressant dans les régions où les ressources en eau sont limitées ou intermittentes. Ce concours vise à concevoir un réseau de stations mobiles de dessalement capables de s'adapter à divers contextes, comme le déploiement temporaire en été, une intervention rapide en cas de pénurie ou même lors d'une catastrophe naturelle.

L'objectif est de créer des stations autonomes et interconnectées via des protocoles de communication industriels modernes, intégrées dans une architecture IIoT (Internet des Objets Industriel). Ce réseau intelligent permettra une gestion centralisée et une adaptation continue aux besoins locaux tout en optimisant les ressources énergétiques et la production d'eau.

En utilisant des API (Automates Programmables Industriels), des HMI (Interfaces Homme-Machine), et un système SCADA (Supervision, Contrôle et Acquisition de Données), les étudiants devront développer, dimensionner, optimiser, valider, et mettre en œuvre des stations capables de se coordonner en temps réel via des protocoles tels que MQTT (Message Queuing Telemetry Transport) et OPC UA (Open Platform Communications Unified Architecture) et en utilisant des moyens de communications sans fil standards.

2. Objectifs du challenge :

Les objectifs principaux sont :

- Etudier, Dimensionner et Développer de stations de dessalement mobiles, contrôlées par des API et équipées de communications sans fil standards.
- Mettre en place une architecture de communication IIoT basée sur les protocoles MQTT et OPC UA pour l'échange d'informations et la supervision.
- Créer un système HMI et SCADA pour le contrôle et la surveillance centralisés.
- Optimiser la consommation d'énergie et les performances de dessalement selon la demande.
- Assurer l'évolutivité du réseau pour traiter divers types d'eau saumâtre.
- Surveiller les rejets de saumure pour une gestion durable.

3. Dimensionnement des Unités de Station de Dessalement :

- Capacité de Production : Déterminer le volume journalier d'eau dessalée en fonction de la demande.

- Qualité de l'Eau Brute : Analyser la concentration en sel et impuretés pour choisir la technologie appropriée.
- Technologie de Dessalement : Sélectionner la méthode selon la qualité de l'eau brute et la capacité requise.
- Consommation Énergétique : Évaluer les besoins pour garantir l'efficacité et la viabilité économique.
- Infrastructure et Localisation : Choisir le site en fonction des ressources disponibles et des impacts environnementaux.
- Qualité de l'Eau Produite : Respecter les normes de qualité applicables.

4. Exigences Techniques et Livrables :

- Configurer et programmer les API pour chaque station, intégrant le contrôle des pompes, les capteurs de qualité de l'eau, et la gestion de l'énergie.
- Mettre en place une communication sans fil (Zigbee, Wi-Fi, BLE ...etc) en particulier longue portée (LoRa, NRF ...etc).
- Utiliser MQTT pour une communication rapide entre stations et SCADA.
- Intégrer OPC UA pour une interopérabilité robuste avec SCADA et HMI.
- Créer une HMI locale pour chaque station afin d'afficher les paramètres de dessalement et les niveaux d'énergie.
- Développer une solution SCADA pour superviser le réseau, avec visualisation, contrôle et alertes en cas d'anomalies.
- Optimiser la consommation d'énergie en intégrant des sources d'énergie renouvelables, notamment solaires.
- Proposer une méthodologie pour minimiser la production de saumure et son impact.
- Développer une solution de surveillance environnementale pour évaluer et limiter les impacts des rejets.
- Assurer la conformité aux normes relatives à la qualité de l'eau et à la gestion des déchets, avec un système d'alerte automatisé.
- Garantir la sécurité des employés et des équipements.
- Élaborer un rapport technique détaillant l'architecture, la programmation API, la configuration HMI et SCADA.
- Présenter la solution finale pour partager leur approche et les résultats des tests.

5. Critères d'Évaluation :

Les équipes seront évaluées sur :

- L'étude effectuée, le dimensionnement proposé et le prototype adopté dans la solution finale.
- La qualité de la programmation de l'API et l'optimisation des processus de dessalement.

- L'intégration des protocoles MQTT et OPC UA : efficacité de la communication et centralisation des données.
- L'interface HMI et SCADA : ergonomie, fonctionnalités et efficacité.
- L'optimisation énergétique et l'autonomie des stations.
- La documentation et la présentation : professionnalisme et qualité.

6. Équipement nécessaire :

Les équipes doivent utiliser des équipements industriels spécifiques pour le contrôle, la communication et le traitement de l'eau :

6.1 Équipement de Contrôle et d'Automatisation :

- API : Contrôler les unités avec des API industrielles Siemens (exemple : S7-1215C DC/DC/DC) ou Schneider Electric (exemple : Modicon M340)...etc. Néanmoins, le choix doit être justifié.
- HMI : Une interface HMI pour visualiser les données en temps réel et superviser et gérer l'unité (Siemens KTP700, Schneider Harmony HMISTO, ...etc).
- SCADA : Développer un système SCADA pour la collecte de données, la gestion des alarmes, et la supervision (Siemens WinCC, Schneider EcoStruxure, ...etc).

6.2 Équipements de Communication :

- Modules de Communication Sans Fil : LoRa, Zigbee , NRF, BLE ou Wi-Fi pour assurer une couverture fiable.
- Protocoles MQTT et OPC UA : Pour l'échange de données entre les unités, le PLC, les IoT et le SCADA.

6.3 Équipements de Traitement de l'Eau et Capteurs :

- Système de Dessalement par Osmose Inverse : Membranes pour une production maximale d'environ 400 000 litres par jour. La production doit être paramétrable selon la demande.
- Capteurs de Qualité de l'Eau : Salinité, pH, conductivité (exemple : Hach CDC401, Yokogawa FU20).
- Capteurs de Consommation d'Énergie : Pour mesurer la consommation en temps réel (exemple : Siemens SENTRON PAC3200).

6.4 Pompes Haute Pression :

Les unités doivent être équipées de pompes haute pression pour garantir un débit suffisant pour l'osmose inverse.

- Débit : en fonction de la production demandée et selon les spécificités des membranes.
- Pression de Fonctionnement : Minimum requis pour surmonter la pression osmotique.
- Consommation Énergétique : Optimiser pour une consommation minimale.

6.5 Tâches Supplémentaires pour les Participants :

- Intégrer et configurer les pompes haute pression, assurer une régulation adéquate pour protéger les membranes contre les surtensions de pression, les chocs hydrauliques et les variations de débit, tout en garantissant un fonctionnement optimal du système.
- Développer des contrôles de sécurité pour éviter la surpression et optimiser l'opération en fonction de la demande.
- Dans la mesure du possible, utiliser des API de sécurité équipés de CPU Safety (SIL : Safety Integrity Level ou PL : Performance Level) pour améliorer la fiabilité opérationnelle, protéger les équipements critiques et assurer la sécurité des opérateurs en cas de défaillances ou incidents.
- Calculer et surveiller la consommation d'énergie des pompes pour rester dans les limites spécifiées.

6.6 Tableau Récapitulatif des Spécifications des Équipements (C est un exemple seulement)

Équipement / Système	Spécifications Techniques	Fonction / Usage	Instrumentation / Automatisation
Pompe Haute Pression	Débit : 15-20 m ³ /h Pression : Min. 60 bars Consommation énergétique : max. 30 kWh/m ³	Fournit la pression pour l'osmose inverse, permettant la séparation des sels	Capteur de pression Variateur de Fréquence (VFD) pour la régulation de vitesse
Unité d'Osmose Inverse	Capacité : 400 000 L/jour Rejet de sel : > 99 % Taux de récupération : 40-60 %	Filtre les sels et impuretés pour produire de l'eau potable	Capteur de conductivité pour la qualité de l'eau filtrée Capteur de débit
Unité de Prétraitement	Filtres multi-étapes : charbon actif, sable, microfiltration Taille des pores : 1-10 microns	Retient les particules avant l'osmose inverse	Capteur de turbidité Détecteurs de niveau pour l'entretien des filtres
API	Siemens S7-1200 ou Schneider Modicon (recommandé les versions safety)	Commande centralisée du processus et communication via MQTT et OPC UA	Programmation logique, intégration IIoT, MQTT, OPC UA
Système SCADA	Interface pour le contrôle et la supervision (Siemens WinCC, Schneider EcoStruxure)	Supervision des stations, gestion des alarmes et des données	HMI pour l'interaction locale, Communication LoRa pour contrôle à distance
Capteurs de Qualité de l'Eau	Conductivité : 0-20 mS/cm pH : 6,5-8,5 Turbidité : 0-100 NTU Température : -5 à 50 °C	Surveille la qualité de l'eau produite	Transmetteur de données pour SCADA, Automatisation pour ajustement du débit

Mots-clés : Osmose Inverse, API, VFD, HMI, SCADA, IIoT, LoRa, WiFi, MQTT, OPC-UA, NTU.



Smart Mobile Desalination Network Challenge: Building the future with IIoT Registration Form

Team Information

Team Name: _____

Institution Name: _____

Institution Address: _____

Team Leader Name: _____

Team Members (Maximum 5 Members):

Full Name	Student ID	Academic Year	Field of Study	Contact Email	Phone Number

Accompanist Details

Accompanist Name: _____ Position in Institution: _____

Email Address: _____ Phone Number: _____

Project Details

Project Title: _____

Acknowledgment

By signing this form, the team acknowledges and agrees to abide by all the rules and requirements as stated in the **SMDN-Challenge 2025** documentation.

- Date: _____

- Team Leader Signature: _____

Submission

All applications must be submitted online via the designated portal by ****January 20, 2025****. Please ensure that all information is correct, as incomplete forms may result in disqualification.

****Scan the QR Code for Online Submission:****



Institution Authorization

Institution Director's Name: _____

Director's Signature & Institution Stamp _____